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§ 1 Närvaro 

Samtliga närvarande presenterade sig och vilken nämnd respektive 
pensionärsförening de representerar. 

§ 2 Val av justerare 

Thomas Hedevik, Alvesta PRO, valdes att justera dagens protokoll. 

§ 3 Föregående protokoll 

Det fanns inget att ta upp från föregående protokoll. 

§ 4 Val av vice ordförande 2023-2026 

Pensionärsrådet ska välja en vice ordförande för perioden 2023-2026. Vice 
ordförande ska väljas bland representanterna från pensionärsföreningarna. 

Beslut 

Tommy Mases, Skatelövs SPF, valdes om som pensionärsrådets vice ordförande för 
perioden 2023-2026. 

§ 5 Framtidens äldreomsorg – diskussion 

Omsorgsnämnden arbetar med att revidera ” Strategi för ett värdigt liv för Alvesta 
kommuns äldre medborgare” som är beslutad av kommunfullmäktige under 2018. 
Strategin har skickats ut tillsammans med kallelse och dagordning inför dagens 
möte. I arbetet med revideringen önskar omsorgsnämnden få in synpunkter från 
pensionärsorganisationerna. 

Förvaltningschef för omsorgsförvaltningen, Anneli Loberg, började med att 
informera om de demografiska utmaningar som bland annat äldreomsorgen står 
inför. Statistik visades över antal kommuninvånare i Alvesta kommun som är 80 år 
och äldre. Med utgångspunkt från år 2021 kommer antalet personer som är 80 år 
och äldre att ha ökat med 125 personer till år 2025. År 2030 kommer antalet ha 
ökat med 368 personer jämfört med antalet år 2021. 

Förvaltningschef informerade vidare om utmaningarna gällande rekrytering av 
personal och hur omsorgsförvaltningen ska kunna möta behovet i framtiden. 
Antalet personer i arbetsför ålder ökar inte i tillräcklig takt för att kunna möta det 
framtida personalbehovet. 

Information gavs om att omsorgsförvaltningen behöver arbeta med att möta 
behoven på rätt nivå. För att klara framtiden behöver andelen av äldre personer 
som bor på särskilt boende vara lägre än idag. För att detta ska kunna fungera 
behövs fler tillgängliga bostäder för äldre/seniorer som möjliggör att kunna bo kvar 
hemma längre. 

Det finns även en strategi i Kronobergs län som har arbetats fram gemensamt och 
som samtliga kommuner sedan har antagit. Strategin utgår från en pyramid med tre 
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personer med olika behov av insatser som exempel. Personen som är längst ner i 
pyramiden klarar sig förhållandevis självständigt med vissa stödinsatser. Personen 
som är ett snäpp högre upp i pyramiden behöver fler omsorgs- och stödinsatser för 
att klara sin vardag. Personen som är längst upp i spetsen på pyramiden har ett 
omfattande vård- och omsorgsbehov.  

Pensionärsrådet undrar hur strategin tagits fram, om det gjorts i samråd med 
andra? Förvaltningschef svarar att det genomfördes fokusgrupper och intervjuer 
med personer bland annat från pensionärsorganisationer från respektive kommun i 
länet när strategin togs fram. 

Det finns ett behov för omsorgsförvaltningen av att effektivisera verksamheten för 
att kunna möta de framtida utmaningarna. Effektivisering handlar inte om att 
någon ska springa snabbare utan om att arbeta smartare och se nya möjligheter 
och lösningar. Bland annat arbetar omsorgsförvaltningen med användning av digital 
teknik som ett komplement till andra insatser. 

Det finns också ett behov av fler tillgängliga bostäder för äldre/seniorer. För 
närvarande finns två trygghetsboenden i kommunen, Liljan i Vislanda och 
Lunnabacken i Alvesta. Det finns även planer på byggnation av ytterligare 
trygghetsbostäder, bland annat i Moheda, Grimslöv och ytterligare ett i Alvesta 
tätort. Omsorgsnämnden är inte längre med som aktör i byggnationen av 
trygghetsbostäder utan detta sköts av Allbohus eller av privata aktörer. I 
kommunen finns även sedan tidigare seniorlägenheter som har en bättre 
tillgänglighet än övriga lägenheter i det ordinarie bostadsbeståndet. 

Förvaltningschefen undrar vad som är viktigt för pensionärsorganisationerna i den 
kommande strategin som ska arbetas fram? 

Frågan ställs hur långt omsorgsförvaltningen har kommit bland annat vad gäller att 
ha utbildad personal? Förvaltningschef svarar att 84 procent av omsorgspersonalen 
inom hemtjänsten är utbildade undersköterskor och 79 procent i särskilt boende. 
Förvaltningen har kunnat utbilda anställda till undersköterskor genom finansiering 
via statsbidraget äldreomsorgslyftet. Det finns även ett antal undersköterskor som 
har vidareutbildat sig till specialistundersköterskor. Omsorgsförvaltningen har för 
närvarande gott om legitimerad personal, det vill säga sjuksköterskor, 
arbetsterapeuter och fysioterapeuter. 

Frågan ställs hur det ser ut med möjligheter till samarbete mellan 
omsorgsförvaltningen och andra aktörer för att kunna få hjälp med enklare saker, 
exempelvis service, genom annan personal? På sammanträdet diskuteras kring 
möjligheterna att kunna söka enklare hjälp, exempelvis service, genom andra 
aktörer. Här kan man exempelvis använda sig av RUT-avdraget. Förvaltningschef 
säger att det märks att det är fler som tar hjälp av städbolag och bolag för 
fönsterputsning. 

Det framförs att det är viktigt att satsa på mötesplatser och möjligheter till möten 
när omsorgen är tänkt att vara mer digitaliserad. 

Hur funkar det för äldre som är lite skröpliga att kunna ta sig till mötesplatserna? 
Förvaltningschef svarar att det finns möjlighet till färdtjänst och ledsagning om man 
inte klarar att ta sig dit på egen hand. Varje mötesplats är tänkt att vara öppen två 
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gånger per vecka och mötesplats. Det är också möjligt att besöka en annan 
mötesplats än den som ligger närmast. 

Frågan ställs om det har gjorts någon översyn, enligt vad som står i kommunens 
strategi, gällande följande: 

• Vad kan kommunen erbjuda? 

• Vad saknas och behöver kompletteras i nuvarande struktur? 

• Vad kan åstadkommas i samverkan med föreningsliv, samfund och 
näringslivet? 

Ordförande svarar att det kan vara så att punkterna har ingått i det generella 
arbetet men att det inte finns i skrift. Det efterfrågas därför att de tre punkterna ska 
finnas kvar i kommande strategi och pensionärsrådet önskar också en uppföljning 
av resultatet av det som tas upp i den befintliga strategin.  

Ett förslag som framförs är att friska pensionärer kan besöka de särskilda boendena 
och prata med de boende, det krävs inte mycket för att aktivera de som bor där. 

Frågan ställs hur det ser ut med antal uthyrda lägenheter på Lunnabacken? För 
tillfället är det en lägenhet som är uthyrd och det finns tre intressenter. 

Frågan ställs också hur det går med busslinjen som bland annat ska gå upp förbi 
Högåsen? Ordförande informerade om att arbete pågår och att dess sträckning inte 
är helt bestämd ännu. 

Finns det någon beräkning på hur kostnaderna för omsorgsnämnden påverkas om 
många personer bor i till exempel trygghetsboende? Det finns framtaget kostnader 
för att jämföra kostnader för personer som har hemtjänst jämfört med särskilt 
boende.  

Ordförande informerar om att omsorgsnämnden önskar input från 
pensionärsorganisationerna gällande revideringen av strategin. 

Den presentation som visades på sammanträdet skickas ut till samtliga tillsammans 
med protokollet från dagens möte. 

§ 6 Pensionärsrådets uppdrag och syfte samt diskussion kring 
arbetsformer 

Frågan har tagits upp på tidigare möte för diskussion. Ordförande informerade om 
att man exempelvis i tillgänglighetsrådet arbetar annorlunda med en referensgrupp 
som träffas innan mötet och skickar med frågor till dagordningen.  

Ett förslag från pensionärsorganisationerna är att återuppta det påbörjade 
arbetssättet med ett förmöte med enbart pensionärsföreningarna. Lenah Turesson, 
Vislanda PRO, kan tänka sig att vara sammankallande för dessa möten. Hon kommer 
att skicka ut förslag på datum via e-post till övriga representanter. 

För att möjliggöra detta arbetssätt bestäms att kallelse och dagordning skickas ut 
fyra veckor innan mötet. Pensionärsorganisationerna har sedan ett möte och 
kommer med frågor som de önskar ta upp på kommande möte. 
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Ordförande gick igenom reglemente för kommunala pensionärsrådet, som skickats 
ut med kallelse och dagordning inför dagens möte. Reglementet finns tillgängligt på 
Alvesta kommuns hemsida, www.alvesta.se.  

§ 7 Information från nämnderna 

Omsorgsnämnden 

Ordförande informerade om brandskyddet på Furuliden. Det har funnits risk för att 
Furuliden ska behöva stänga på grund av att brandskyddet inte är tillräckligt och att 
det inte har vidtagits åtgärder i tid. I den ombyggnation av Furuliden som är på gång 
kommer nu även släcksystem i form av sprinklers att installeras i A- och B-huset 
samtidigt som detta görs i C-huset i samband med renoveringen där. Värends 
räddningstjänst har beslutat om att åtgärderna ska vara vidtagna senast i juli 2023. 

Förvaltningschef Anneli Loberg tillägger att det finns ett bra brandskydd i A- och B-
huset som är likvärdigt med det brandskydd som finns på kommunens övriga 
särskilda boenden.  

Ordförande informerade även om kösituationen till särskilt boende. Under förra 
veckan (vecka 9) var det 36 personer i kö till särskilt boende. Detta hänger bland 
annat samman med att 21 lägenheter på Furuliden är stängda på grund av 
renoveringen och att några andra lägenheter varit tvungna att renoveras på grund 
av fukt- och vattenskada. 

§ 8 Information från pensionärsorganisationerna 

Ingen av pensionärsorganisationerna hade något särskilt som de ville informera om 
vid dagens sammanträde. 

§ 9 Övriga frågor 

Frågan togs upp gällande kontaktuppgifter till kommunens fixartjänst, det bestäms 
att den informationen ska tillföras protokollet i efterhand. Följande tillägg till 
protokollet görs därför av sekreteraren i efterhand: Fixarservice utför kostnadsfritt 
enklare uppdrag hemma hos personer som är över 67 år i syfte att minska risken för 
fallolyckor. Det kan exempelvis vara hjälp med att hämta enstaka saker i förråd eller 
på vind, hänga upp gardiner, fästa lösa sladdar, flytta mattor och lättare möbler, 
byta glödlampor, sätta upp brandvarnare och annat som sitter högt upp. 
Fixarservice nås på telefon 0472-151 22, vardagar klockan 9.00 -15.00 

Alvesta PRO efterfrågar information kring vad som hänt i frågan kring bidrag från 
kommunen till lokalhyra för externa lokaler. Även Alvesta SPF önskar att denna 
fråga lyfts eftersom det är medel som läggs på lokalhyror som skulle kunna 
användas till annat inom föreningarna. Kultur- och fritidsnämnden har vid dagens 
möte ingen representant närvarande så ordförande tar med sig frågan och framför 
till dem. 

http://www.alvesta.se/

